2.PÁD JEDNOTNÉHO ČÍSLA
PODSTATNÁ JMÉNA:
r. mužský životný:   -a                            

r.mužský neživotný: -u  /  -a

-  konc. –a je u slov zakončených v 1.pádě na –c, –cz, -ż, -sz  (końca, klucza, kosza)

-  koncovka –u je u většiny ostatních slov 

-  některé významové skupiny, mají zásádně –u nebo –a:

Koncovku –a mají:

a) názvy částí těla: palca, nosa, języka, brzucha
b) názvy nástrojů: klucza, noża, młotka (kladiva)

c) názvy her a tanců: brydża, poloneza, mazura, walca
d) názvy měr a mincí: grama, metra, grosza, franka, rubla
e) názvy měsíců: marca, listopada
Koncovku –u mají:

a) názvy společenství a souborů: ludu, rodu, pułku (pluku)

b) názvy abstraktní: czasu, rozumu, śmiechu
c) názvy smyslů: wzroku (zraku), słuchu, węchu (čichu), smaku (chuti), dotyku
d) názvy dnů týdne: poniedziałku, wtorku, czwartku, piątku
e) názvy řek: Dunaju, Dniepru, Nilu, Renu (Rýna)
r.ženský: -y  /   -i

- tvrdé zakončení => -y (kobieta – bez kobiety, żona – bez żony, róża – bez róży)

- měkké zakončení => -i (kuchnia – bez kuchni, babcia – bez babci, pani – bez pani)

r.střední: -a  

PŘÍDAVNÁ JMÉNA:
r.mužský životný            r.mužský neživotný                      r. ženský                       r.střední 

      -ego                                      -ego                                           -ej                                  -ego

SE 2. PÁDEM SE POJÍ SLOVESA:

szukać (hledat), używać (používat), słuchać (poslouchat)

